
OŚWIADCZENIE 

Wójta Gminy Wojcieszków 
dotyczące pojawiających się informacji na temat odbioru odpadów komunalnych 

 

 

Szanowni Mieszkańcy,  

 

 

W nawiązaniu do mojego wystąpienia, dotyczącego odbioru odpadów komunalnych 

na terenie Gminy Wojcieszków oraz w związku z pojawiającymi się komentarzami na ten temat 

w przestrzeni medialnej, wprowadzającymi Was Mieszkańców w błąd, chciałabym wszystkim 

wyjaśnić, iż problem z odbiorem odpadów komunalnych, jak zostało to powiedziane, jest 

konsekwencją nieuchwalenia budżetu gminy na rok 2024. Brak budżetu powoduje, 

że w chwili obecnej gmina funkcjonuje w oparciu o projekt budżetu, który został przedłożony 

Radzie Gminy Wojcieszków do 15 listopada 2023 r. Ustawa natomiast nie daje teraz 

możliwości Wójtowi Gminy wprowadzenia zmian w złożonym projekcie budżetu. Dlatego też, 

pomimo przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w wyniku 

którego wyłoniono wykonawcę do odbioru odpadów komunalnych, którym jest Gminny Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Wojcieszkowie, nie ma możliwości zawarcia umowy na odbiór 

odpadów na cały rok 2024, ze względu na brak w planie finansowym gminy odpowiedniej 

kwoty (brakuje ok. 22.000 zł). Narażałoby to wójta na odpowiedzialność z tytułu naruszenia 

dyscypliny finansów publicznych. Gdyby był uchwalony przez Radę Gminy budżet, to w takiej 

sytuacji można byłoby dokonać przesunięć środków finansowych. Natomiast jak doskonale 

Państwo wiecie, budżetu uchwalonego nie mamy.  

W tym momencie, do czasu ustalenia budżetu przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 

nie ma potrzeby zwoływania nadzwyczajnej sesji Rady, tym bardziej, że o całej sytuacji Rada 

Gminy została 11 stycznia 2024 r. poinformowana przez Komisję Przetargową, która 

przedstawiła stosowną informację Przewodniczącemu Rady na ten temat, a ten przedstawił ją 

Radnym na posiedzeniu komisji w dniu 25 stycznia 2024 r.  

Biorąc to wszystko pod uwagę oraz wykonując nałożony na Gminę obowiązek odbioru 

odpadów komunalnych, wspólnie z Gminnym Zakładem Gospodarki Komunalnej, będziemy 

starali się zrobić wszystko co możliwe i zgodne z przepisami prawa, aby odpady w miesiącu 

lutym oraz z miesiącach następnych były systematycznie odbierane. Pojawiające się 

komentarze w sieci, niczemu nie służą, wprowadzają tylko niepotrzebny chaos.  

Przyczyną całego problemu z odpadami komunalnymi, ale również i z innymi 

zadaniami realizowanymi przez Gminę jest brak uchwalenia budżetu. I to z całą 

stanowczością należy podkreślić. W przypadku posiadania budżetu można w każdej chwili 

dokonywać w nim zmian. Natomiast teraz oczekujemy na ustalenie budżetu przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową i wówczas będzie można dokonać w nim zmian i przesunięć, tak aby 

możliwe było zawarcie umowy zapewniającej możliwość odbioru odpadów komunalnych.  

Decyzja Rady Gminy o nieprzyjęciu budżetu, jak widać ma swoje konsekwencje, 

które dotyczą nie tylko funkcjonowania Urzędu, ale również i bezpośrednio Mieszkańców. Wójt 

jako organ wykonawczy, wypełnił swoje obowiązki związane z opracowaniem projektu 

budżetu, natomiast to do wyłącznej kompetencji Rady Gminy należy uchwalenie budżetu. 

Stawianie zarzutów tylko i wyłącznie Wójtowi Gminy jest niczym nie uzasadnione. W obecnej 

sytuacji, w jakiej się znaleźliśmy, wspólnie z pracownikami Urzędu staramy się robić wszystko, 

aby nie miała ona większego wpływu na funkcjonowanie Urzędu i obsługę Mieszkańców.  

 

 

 

Wójt Gminy Wojcieszków 

/-/ Agnieszka Cieślak 


